
SKIBBY KOMMUNE

BYRÅDSMØDE

Dagsorden til byrådets møde onsdag den 21. maj 
1997 kl. 19.00 i byrådssalen.

Medlemmer:
Kim Rockhill 
Hans Jørgen Mortensen 
Anni Skov 
Preben Lansø 
Bendt Bach Sørensen 
Annie Hansen 
Anders Clausager 
Knud 0 . Andreasen 
Hans Henning Bjørnsen 
Holger Andersen 
Jens Brogaard Jensen 
Steen Berthelsen 
Bent Vestergaard Jensen

Fra administrationen:
Lisbeth Lemmich 
Ingrid Hansen

Bemærkninger:
Dagens program:
kl 8.45 til max, kl. 14.30: Samtaler med ansøgere 
til økonomichefstillingen - særskilt program ved
lægges
kl. Ih.00: Temadag for skoleområdet - materiale 
vedlægges
kl 17.30: Økonomiudvalgsmøde /formøde 
kl 18.00: Spisning i kantinen - evt. afbud hertil 
bedes givet til borgmesterkontoret senest tirsdag 
kl 12.
efter de åbne møde: Lukket møde

Tidspunkt for mødets afslutning: kL.
t e
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SKIBBY KOMMUNE

BYRÅDSMØDE

ftvalgsdagsordener

i Dagsordener fra afholdte møder i følgende udvalg 
r er udsendt tidligere:

Miljø- og teknikudvalget - den 23/4 
Skole-, social- og sundhedsudvalget - den 29/4 

^Økonomiudvalget - den 13/5 
Hovedsamarb.ud. for admistr. - den 16/4 og 5/5 
Fællesudvalget - den 17/4 og 5/5

Dag og år Formandens
initialer

21. maj 1997



SKIBBY KOMMUNE

BYRÅDSMØDE

IKMentering om financieringsmulighe der i forbin- 
a E se  med om- og tilbygning af plejehjem

fc;nr. ØKF

p i  orientering for byrådet

|| forbindelse med beslutningerne om opførelse af 
nyt dag/træningscenter m.v., har økonomiudval

g e t  og byrådet ønsket at få undersøgt, hvilke al
ternative financieringsmodeller kommunen even- 
Buelt kunne anvende.
fcy-
Sådministrationen har derfor rettet henvendelsegr:
JÉil Kommunernes Revisionsafdeling for at få fi- 
Ihancieringsmodellerne konkret belyst, både på de 
fanlægsplaner, der nu er vedtaget, og på de mu
ligheder der kan være, hvis kommunen senere 
: beslutter sig for en yderligere ombygning af heks. 
eksisterende plejeboliger.
Notat af 12. maj 1997 fra Kommunernes Revisi
onsafdeling fremlagt i sagen.
Økonomiudvalget tager på møde den 13. maj 
1997 orienteringen til efterretning.
Ror tages kontakt til Keld Anker Nielsen for en 

^supplerende undersøgelse.



SKIBBY KOMMUNE

BYRÅDSMØDE

ifcoakering af Skuldelev Strand 

nr. 06.01.03G04/JEH

B;; . .Skibby kommune har udarbejdet projekt for klo
akering af Skuldelev Strand og har besluttet at 
søge de nødvendige rådighedsindskrænkninger 
m.v. gennemført ved ekspropriation i henhold til 
bestemmelserne i Miljøministeriets lovbekendt

gørelse nr. 590 af 27. juni 1994.
Indsti 1 lingsbilag vedlagt.
M iljø- og  tekn ikud valget anbefaler på møde 
den 23. april 1997:

■;<* at der træffes ekspropriationsbeslutning 
• at indgåede forlig tiltrædes. 
Ø konom iudvalget anbefaler på møde den 13. 
maj 1997 miljø- og teknikudvalgets indstilling.
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1:
f c
f^aridafledningsb idrag 

|  nr. TF 06.01.00G01/BC

Tilsynsrådet, for Frederiksborg Amt har i skrivel
se af 11. marts 1997 anmodet om byrådets udta
lelse til skrivelse af 7. marts 1997 fra Folketin
gets Ombudsmand vedrørende klage over op
krævning af vandafledningsbidrag.
Teknisk forvaltning har udarbejdet forslag til 
•svarskrivelse.
Forslag til svarskrivelse vedlægges.
Miljø- og teknikudvalget anbefaler på møde 
;den 23. april 1997, at teknisk forvaltnings forslag 
til svarskrivelse godkendes.
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 13. 
maj 1997 miljø- og teknikudvalgets indstilling.



SKIBBY KOMMUNE

BYRÅDSMØDE

Bmlægning af Skolevej i forbindelse med Skoleve
jens børnehaves legeplads

|  nr. SSSF 82.20

1 forbindelse med 2 børns uautoriserede “ud
gangstur” fra Skolevejens børnehave har flere 
forslag været drøftet. Der er nu opsat en anden 
låge og skilte, der meddeler, at gennemgående 
borgere skal passe på børnene og huske at lukke 
lågen.
Forældrebestyrelsen er fortsat utilfreds med, at 
der er offentlig gennemgang på børnehavens le
geplads.
Der har derfor været stillet flere forslag, bl.a at 
lukke af ind til legepladsen. Dette forslag er ikke 
tilfredsstillende, idet dette betyder, at legeplad
sen bliver væsentligt mindre. Endvidere betyder 
det, at børnene skal ud af en låge og krydse vejen 
for at komme over på den anden side og hente 
cykler m.v, i de skure, hvori disse opbevares. Der 
er alt i alt for mange funktioner på den anden si
de, til at denne løsning er brugbar.
Som det er udvalget bekendt, arbejdes der endvi
dere på ensartede normeringer af børnehaverne. I 
disse forslag arbejdes med at nedbringe Skoleve
jens normering til de øvrige børnehavers.
Der foreligger derfor en anden løsning der beskri
ver en omlægning af Skolevej. Denne løsning 
foreslår, at stien anlægges rundt om legepladsen. 
Dette forslag har været behandlet på miljø- og 
teknikudvalgets møde den 26/3-97, hvor det blev 
besluttet at fremsende sagen til behandling i 
skole- social og sundhedsudvalget.
Forvaltningen har den opfattelse, at det er uac
ceptabelt, at der er offentlig gennemgang i en 
børnehaves legepladsareal, ovenikøbet på et are
al, hvor børnene naturligt opholder sig meget.

fortsættes...
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j|; fortsat
'ør;.,
Ifikole-. social- og sundhedsudvalget anbefaler 
på sit møde den 29. april 1997, 
at miljø- og teknikudvalget anmodes om at der 
| ■ lukkes for offentlig adgang gennem børneha

vens legeplads hurtigst muligt, 
at der etableres en offentlig sti rundt om børne

havens legeplads.
Anni Skov var fraværende.
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 13. 
maj 1997 skole-, social- og sundhedsudvalgets 
indstilling, dog etableres hegn mod øst uden låge.
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SKIBBY KOMMUNE

ihbv Skovbørnehave 

p .  nr. SSSF 16.04.05
må
Skole-, social- og sundhedsudvalget udsatte på sit 
møde den 28. januar 1997 ansøgning om afskriv
ning af skovbørnehavens skyldige beløb på kr. 
41.857,- samt om tilbageholdelse af 5% af a conto- 
beløbet hver måned for nærmere undersøgelse og 
drøftelse.
Skibby Skovbørnehave har p.t. 22 børn, hvoraf 
det ene barn er fra Bramnæs kommune. 
Skovbørnehaven fik udbetalt kr. 50.016,67 pr. 
måned i 1996, herfra regnes kr. 6.085,- pr. måned 
til Unibank, og der trækkes kr. 2.598,75 for for- 

|:meget udbetalt i tilskud fra tidligere (ophører i 
august 1997).
Da børnetallet i starten afåret 1996 har været 
meget lavt, har skovbørnehaven fået formeget i 
tilskud for perioden 1. januar til 31. juli 1996.
■ Tallet steg herefter til 21 børn. Selvom børnetal
e t  forblev uændret resten af året 1996, har skov
børnehaven fået for meget tilskud for 1996. Belø
bet andrager kr. 41.857,-.
Skovbørnehavens økonomi er sårbar. Såfremt de 
skal tilbagebetale formeget tilskud, udover det de 
gør i forevejen, kan økonomien ikke hænge sam
men.
Problemet er, at personalet ikke bare kan afske
diges, når børnetallet falder.
Hvis børnetallet svinger så meget hvert år, vil 
børnehaven altid have problem med at skulle til
bagebetale for meget modtaget tilskud. 
Forvaltningen har afholdt møde med repræsen
tanter fra skovbørnehaven den 9. januar 1997.
På mødet blev det foreslået at kommunen tilba
geholdte 5% i a conto-beløbet hver måned,(udover 
det beløb der tilbageholdes til Unibank samt til
bagebetaling af skyldigt beløb), således at der 
resterer et beløb til dækning af evt. fald i børne
tallet. Siden efteråret 1996 har skovbørnehaven

fortsættes...
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fortsat

hver måned indsendt liste over børnetallet. Dette 
Sammenholdt med et tilbageholdt beløb vil frem- 
øver kunne forhindre, at skovbørnehaven gang på 
gang kommer til at skylde kommunen formeget 
udbetalt tilskud.
Forvaltningen har den 18. marts 1997 afholdt 
møde med repræsentanter for skovbørnehavens 
bestyrelse og lederen på foranledning af udval
gets beslutning af 28. januar 1997.1 drøftelser 
indgik forslag til oprettelse af en fuldtidsbørne
have samt tilbageholdelse af 10% af a conto- 
beløbet.
Skovbørnehavens bestyrelse og leder fremsender 
2 budgetforslag for 1998. Det ene forudsætter 
uændret med 10 fuldtidsbørn og 11 halvtidsbørn, 
og det andet forudsætter at skovbørnehaven om
dannes til en fuldtidsbørnehave.
Jvf. bestyrelsens beregning vil merindtægten ved 
forældreindbetalinger ikke dække de merom
kostninger, som vil fremkomme ved ændring til 
fuldtidsbørnehave.
Samtidig fremsender skovbørnehaven ønske om, 
at det skyldige beløb på kr. 41.857,- eftergives. 
Skovbørnehaven har lavet nye arbejdsprocedu- 
rer/arbejdsgange, som skulle sikre at noget lig
nende ikke skal kunne ske igen, og der er stram
met op omkring den økonomiske styring. 
Endvidere foreslås tilbageholdelse af 5% hver 
måned.
Skole-, social- og sundhedsudvalget kan på
sit møde den 29. april 1997 ikke anbefale at belø
bet kr. 41.857,- afskrives.
Det anbefales, at der tilbageholdes 5% af a/c- 
beløbet hver måned.
Budgetforslagene for 1998 medtages i forbindelse 
med budgetbehandlingen for 1998.
Anni Skov var fraværende.
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 13. 
maj 1997 skole-, social- og sundhedsudvalgets 
indstilling.

Dag og år Formandens Blad nr. !initialer

21. maj 1997 79 ;
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fcplæg til ændringer i organisationsplanen for 
jjkibbv kommune

§ .  nr. SSSF 81.00

|I forbindelse med Lise Woller-Nielsens fratræden 
som forvaltningschef i Skole-, social- og sund

hedsforvaltningen pr. 1. april 1997, har de eks
ilerne ledergrupper og medarbejderne i skole-, so
cial- og sundhedsforvaltningen drøftet, hvorvidt 
den nuværende forvaltningsstruktur med 1 chef 
og 2 kontorchefer skal bibeholdes, eller om dette 
skal ændres.
På baggrund af de bemærkninger, der er ind
kommet, har kommunaldirektøren udarbejdet 

i oplæg af 24/4 til forskellige organisationsmodeller 
for skole-, social- og sundhedsforvaltningen.
Der er også udarbejdet oplæg til ændringer som 
følge af arbejdsmarkedsafdelingens overflytning 
fra kommunaldirektørens område til skole-, so
cial- og sundhedsforvaltningen, og der er udar 
bejdet oplæg til ændringer i teknisk forvaltnings 
struktur og justeringer i økonomisk forvaltnings 
struktur.
Ifølge tidsplanen skal oplæggene behandles i 
skole-, social- og sundhedsudvalget, i chefgrup
pen, relevante hovedsamarbejdsudvalg og fælles

: udvalg, i økonomiudvalget og i byrådet.
Miljø- og teknikudvalget har behandlet oplæg
get vedrørende teknisk forvaltning og anbefaler 
på møde den 23. april 1997, at struktur- og ud
viklingsplan, teknisk forvaltning, december 1996, 
godkendes.
Skole-, social- og sundhedsudvalget har be
handlet oplægget vedrørende skole-, social- og 
sundhedsforvaltningen og anbefaler på sit møde 
den 29. april 1997 model 3.
Anni Skov var fraværende.
Hovedsamarbejdsudvalgene og fællesudval
get har behandlet oplæggene den 5. maj og udta
lelserne er bilagt sagen.

fortsættes
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;7 fortsat
gTi.J ■— -------------------------------

g -•
^Lokaludvalget for daginstitutionsområdet vil be
handle sagen den 15. maj og udtalelse fra dette 
lokaludvalg vil foreligge til byrådets møde. 
Dagplejekoni.orets personalemøde vil ligeledes 
behandle sagen inden byrådets møde, men dato 

|er endnu ikke fastsat.
I Ø konom iudvalget anbefaler på møde den 13. 
maj 1997, at skole-, social- og sundhedsforvalt
ningen organiseres, som foreslået i model 3.

; Det anbefales samtidig, at der oprettes et sam
menlagt daginstitutionskontor.
Indstillingerne i forbindelse med arbejdsmar
kedsafdelingen overflytning pr. 1/1-97 - på side 9 
•og 10 i oplægget - anbefales.
Oplægget til justeringerne i økonomisk forvalt
nings organisation og oplægget til ændringer i 
teknisk forvaltnings organisation anbefales.

Dag og år Formandens
initialer Blad nr.

21. maj 1997 81
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8.

Ålimerinvttige boliger. Nordmandshusene 

J.nr. TF

Til orientering for byrådet

Busk Byggestyring ApS har den 11. april 1997 
fremsendt ansøgning om tilladelse til at overskri
de rammebeløb med 5% i forbindelse med opførel
se af 12 almennyttige boliger i Nordmandshuse
ne.
Ansøgningen er drøftet med Kommunernes Revi
sionsafdeling, som oplyser, at en overskridelse af 
denne størrelse og større er almindelig forekom
mende.
Da fristen for indsendelse af ansøgningsskema 
var den 27. april 1997 har borgmesteren, i hen
hold til styrelseslovens §§ 22 stk. 2 og 31, god
kendt overskridelsen på 5% på økonomiudvalgets 
og byrådet s vegne.
Økonomiudvalget tager på møde den 13. maj 
1997 borgmesterens beslutning til efterretning. 
Udvalget ønsker ikke at godkende overskridelse 
udover 5%.
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Udtalelse til Frederiksborg Statsamt. Det sociale 
Ankenævn i klagesag

|. nr. SS SF

Det sociale Ankenævn anmoder om en udtalelse i 
klage over inhabilitet i forbindelse med en afgø
relse om fortsat varmetillæg.
■Forslag til svarskrivelse er vedlagt sagen.
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10.
ftn.gødning om udtrædelse af skolebestyrelsen ved 
Skuldelev skole

J. nr. SSSF

Hans Rolin Pedersen, Stenledsvej 3, Skibby frem
sender ansøgning om udtrædelse af skolebesty
relsen ved Skuldelev skole, da han rejser til ud
landet i skoleåret 1997/98.
Suppleanten er Jens Ejler Sørensen Mosevej 5, 
som har accepteret at indtræde.

Dag og år Formandens
initialer Blad nr.

21. maj 1997 84
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LUKKET MØDE

‘ Ansættelse af økonomichef 

J. nr. P-sag
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LUKKET MØDE

2.

Alkoholhfivillinif til “Stoppestedet” 

,J. nr. BK 22.01.01
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TILLÆGSDAGSORDEN

TiV<tentuel erhvervelse af arealet ved Hammergår- 

|J. ni'. TF 01.05.00

Idéværkstedet De frie Fugle har fremsendt an- 
jøgning til den statslige Lokale- og Anlægsfond 
imed henblik på at opnå tilskud til erhvervelse af 
arealet ved Hammer Bakke.
Ansøgningen er behandlet den 13. maj 1997, og 
Lokale- og Anlægsfonden har bevilget et etable
ringstilskud på op til kr. 300.000 til erhvervelse 
af arealet: - under forudsætning ab at Frederiks
borg amt bevilger kr. 200.000, og Skibby kom
mune bevilger kr. 300.000.
Ø konom iudvalget indstiller på møde den 21. 
maj 1997, at der bevilges kr. 300.000 til erhver
velsen.
Beløbet gives som en tillægsbevilling, som finan
sieres over kassebeholdningen.

Dag og år Formandens
initialer Blad nr.

21. maj 1997 87
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TILLÆGSDAGSORDEN

i .

kloakering af Skuldelev Strand - T.icitatinn. 

J.nr. TF06.01.03 022/JEH


